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v -111 Zjazd Hydrobiologów Polskich 
{Białystok, 16-20 IX 1970 r.) 

Kolejny Zjazd Hydrobiologów, zorganizowany p.rzez P-olskie Towarzystwo Hydro
biologiczne (na czele Komitetu Organizacyjn.ego stał doc. B. Czeczuga), odbył się w 
białosto·ckiej Akademii Medycznej. Zamierzeniem organizatorów było wyek,sponowa
nie problematyki badań nad zanieczyszczeniami wód, co znalazło wyraz zarówno 
w wyborze hasła Zjazdu (,,Czysta woda środowiskiem życia''), ten1atyce refe1ratów 
plenarnych, jak i licznej obsadzie sekcji ,,Zanieczy,szczenie wód'' (34 przedstawione 
k,omunikaty). Zjazd zgromadził rekordową liczbę ok. 350 uczestników (p,oprzedni, 
VII Zjazd w Świnoujściu - ok. 250, a więc notujemy vvzrost o 40°/o), w tym liczną 
grupę gości zagranicznych: z Jugosławii (12 osób), Czecho,słowacji (8), ZSRR (4), De
m·okratycznej Republiki Wietnamu (3), Bułgarii (1), Finlandii (1) i NRD (1). W ra
mach Zjazdu odbyły się 2 sesje pleinairne, szereg sesjd w 10 wyróżniionych sekcjach, 
Walne Zebranie Polskiego Towarzyistwa Hydrobi,ologicznego oraz 3 wycieczki. ' 

Na inauguracyjną sesję plenarną Zjazdu przybyli m. in. przedstawiciele władz 
wojewódzkich (zastępca p,rzewod,niczącego Prezydium WRN R. Łazarowicz, kierow
nik W)7 działu administracyj1nego KW PZPR W. Konstańczuk) oraz władz Akademii 
Medycznej (prorektor prof. R. Kordecki, dziekan prof. H. Nowak). Na program 
sesji złożyło się: w-ręczenie dyplomów członkom honorowym PTH oraz nagród za 
prace naukowe, wygłoszenie 2 referatów z zakresu ochrony wód przed zanieczysz
czeniem oraz ~rótkie sympozjum poświęcone 100 rocznicy badań Benedykta Dybow-
skiego na Bajkale, obejmujące 2 referaty d,.. projekcję filmu. 

• 

Zgod,nie z uchwałą Nadz:\vyczajnego Wa1nego Zebrania Polskiego Towarzystwa 
Hydricbiologicznego, którie odbyło się ,v maju 1969 r. w Zakopanem, zaszczy,tne dy
plomy członków honoro,vych PTH, przy ,vie~lkim aplauzie zebranych, wręczono prof. 
Władysła,vowi Mańkowskiemu i prof. Ka.rielowi Starmachowi. 

Wręc2ono także nagrody PTH za prace naukowe z dziedzi,ny hydDobiologii. Ko
misja Nagród PTH pod przewodnictwem doc. Z. Mikulskiego rozpatrzyła 9 prac na
desłanych przez 8 placó,vek i przyznała: I nagrodę (,v "''YiSOkośai 3 tys. zł) - dr 
K. Opuszyńskiemu (Zakład Gosp·odarki Stav..To,,,ej IRS·, Żabieniec) za pracę pt. ,,Pro
dukcja ryb roślinożerinych (Ctenopharyngodon i della Val. i Hypophthalmichthys n:J,O

l i trix Val:) w sta\\1ach ka1r.pio,vych'' (Roczn. Nauk r-0ln. H, 91, 1969); II nagrodę 
(\v ,vysokości 2 tys. zł) - dr J. I. Rybakowi (Instytut Ekologii PAN, Warszawa) za 
pracę pt. ,,Bottom sediments of the lakes of va1rious tr0pha.c type'' (Ekol. Pol. A, 17, 
1969); \Ąry róż,nienie ,- dr J. Hempel-Za,viitkowskiej (Katedra Zoologii SGGW, War
szavva) za pracę pt. ,,Natu·ral histoTy of T ·riops cancriformis (Bose)'' (Zool. Bol. 17, 
1967). 

• 

• 

* Biuletyn Polskiego To'A1arzyst,~1a Hydr,obiologicil.neg,o - Nr 33 (kontynuacja 
,,w·aa om-ośoi Bolskiego Towai1„z)1ist\\1a Hydriobio,logicznego''); 1·edagują: E. Pieczyński 

J. I. Rybak. i 
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Zak,omunikowan-o także o na1gr•odach za prac,e magi,sterskie i studenckie. Komisja 
rozpatrzyła 10 prac nadesłanych przez 8 placów,ek szk,olndctwa wy:żiszego i pr:-zyznała 
trzy rów,norzędne ,nagrody (po 1 tys. zł): mgr H. Borzdyńskiej (I,nstytut Botaniki _UW, 
Wa!iszawa) za pracę pt. ,,Okrzemki obwatowań betonowych Jeziora Ze.grzyńskiego'', 

mgr z. Michalczyk-owi (Katedra Hyd,~ografii UMCS, Lublin) za pracę pt. ,,Stosunki 
wodne w zlewni Białej Łady d10 wod,ow.skazu w Biłgoraju'' oraz J. Strzeleckiemu 
i T. Półtor.ak,owi (Katedra Hy,ckobiol·ogii UJ, Kraków) za pracę pt. ,,Letni plankton 
przymorsk,iego jezi,ora Ga1rdno na tle warunków flzyk10-chemicznych''. 

W datszym ciągu sesji plenarn1ej wy,słuchan10 referatu wicepreze1sa CUGW-u, 
mg,r inż. W. Janiszewskiego, pt. ,,Kieru.nki przyszłościowe ,o•chrony wód przed zanie
czyszczeniem''. We wstępie podkreślono stały wzrost ilości zużywanej wody, dla za
spokoje·ni·a potr.zeb bytowo-gospodarczych, potrzeb p.rzemy,sŁu i rolnic-twa. Oblicza 
się, że w 1970 r. zużyje się 8,5 mld, w 1975 r. - 12,7 mld, a w 1985 r. ---- 16,9 mld m 3 

vvody. Równolegle wzrastać będzie illość odprowadzanych ścieków (odpowiednio: 7,9, 
11,6 i 15,3 mld m3). Ty.mczasem zasoby w•ody są w naszym kraju nieznaczne; przecięt
na z wielolecia wd.elkość o,dpływu rocznego wszy·s'bkich rzek wynosi ok. 58 mld m3• 

Stopień rozeieńczenia ścieków już obecnie jest niski i wynosi od 1 :7 do 1 :8 (a więc 
na każde 7-8 m 3 wody przypada 1 m 3 ścieków). W 1985 r. stosunek ten będzie wy- · 
nosił zaledwie 1:3. Już .obeClilie wię,ksz1ość rzek znajduje Slię na progu możliwości 
praejęcia ścieków (zdolności chłonnej). Ok. 38'0/o rzek jest zanieczyszcz-onych powyżej 
dopuszcza,lnych norm, a pozostałe - są bliskie górnych granic tych norm. Pesymis
tyczną wymowę ma stwi~dze.nie refe,renta, że d 10 1975 r. nie przewiduje się poprawy 
stanu czystości wód, a jedynrie zahamowanie dalszego wzrostu zanieczyszczenia. Na
stępnie scharakiteryzowano obecny stan ochrony wód przed zanieczy1szczeniem i kie
runki działania w przyszłości w zakresie: k -ontroli stanu czystości wód, prac nauko
wo-badawczych i projektowych, pra;w-odawstwa, b~dowy nowych i eksploatacji ist
niejących oczyszc~alrui ścieków i,tp. Podk·reślono pozytywne WYiniki akcji ochrony wód 
granic:anych przed zanieczyszczeniem. W zakończeniu porusz,ono sprawę kształcenia 
specjalistów w zakresie ochrony wód, w tym również hydrobi,ologów. Nadzieje po
prai\\ry obecnego stanu wiązać można z utworzend.em Wydział,u Ochrony Wód i Ry
bact\l'\ra śródlądoweg-o przy WSR w O1sztynie, a ta;kże z powołaniem przy tejże 
uczelni studium podyplom1owego w zaktresie hydrobiologii. 

Z kolei ,vysłucha1no refer.atu prof. J. Mikulskiego pt. ,,Zagadnienie ochrony środo
wisk w odnych z punktu widzenia potrzeb nauki''. We wstępie podkreślono, że coraz 
po\\rszechniejsze są fakty katastrofalnego niszczenia śriodowisk. Tymczasem• brak 

• 
jakichś ~1iększych akcji gvvarantujących zapobieganie im w przyszłości. Naukowy 
aspe t ochliony środowisk w,odnych i1nteresuje szereg dy;scy,plin, począwszy od geo
!fi ~yki, popnzez hydrol,ogię do bi,o1ogii z jej komplekJsowym, ekologic~no-p~odukcyj
nym podejściem. Kirytyoz,nie t·rzeba 1podejść do pojęcia zbiorndka jako jednostki sa
modzie1nej (,,mikrokosmos'' Forbesa), eksponując ścisły jeg10 związek z otoczeniem 
lądo,x.1 0-po\\rietrzn)rm, podlegającym znacznym przekształceniom w vvyniku działal

no ś ci czło,vieka. Ingerencja CIZfO:\vieka w ś·rodo'1viska ,v,odne Jdzie \V kilku kierunkach: 
1) PozJnski\\7anie biomasy do celó,v odżywczych. Ważn)"m zagadnieniem jest określe
nie 1nak yn1a1rnej produkcji z punktu ,vidzenia ochrony zasobó\.V naturalnych; t2) Po
zyskiV\ranie i regul,acja energii (zbiorniki retencyjrne, och~ona przecii\vpowodzio,va, 
d1·ogi v.rod11 1e). Należy nasilić badania zbiorników zaporo,vych, które to badania ogra
nicllają się u nas do niielicznych (goczałko"vvicki, koronowska.); 3) Potrzeby na\.vadnia

1nia. Og1~aniczamy się do p•rac 1neli,or,acyjn~ch, briak jest badań lim,n,ołogicznych, które 
mogłyby mieć rÓ\l\7nież zinac~enie gospodarc~e; 4) Poz~skiwanie wody pi,tnej i prze
rn )1 słowej; 5) Wody 1·ek1·eacyjne i kraj-obra~o\ve. W zakończeniu zwxócono u\vagę na 
ni ebezpieczeńst\\7 0 nadmierinej eutrofizacji oraz chemicznych i energetyczn1,ch ska
ż e 11 środowi ka v.rodnego. 

Końco\\rą część sesji plenarnej wypełniło sympozjum poświęcone Benedyktovvi 

http:utworzend.em


WIADOMOSCI HYDROBIOLOGICZNE 

Dybowskiemu. Piiof. J. Wengris w referacie pt. ,,Benedykt Dybow.ski przyrodnik
-hu,manista'' w niezrównany sposób przypomniała piękną sylwetkę współtwórcy lim-
nologii i odkirywcy tajemniczej fauny Bajkału, zaś doc. A. Sikorowa w referacie pt. 
,,Benedykt· Dybowskd jako limn,o1og'' - stosowane przezeń metody badań. Nowator
stwo podejścia i niektórych I'!Ozwiązań badawczych Dybowskiego stawiają g,o w rzę

dzie współczesnych mu i późniejszyc•h twórców podistaw limnologii. Na zakończenie 
wyświetlono film o Dybowskim. 

Podczas Zjazdu przedstawiion•o 239 komunikatów (n·a poprzednim Zjeździe .- 148, 
a więc zanotować m,ożna wzrost o około 60°/o) w następujących sekcjach (w nawia
sa-ch --- przewodniczący obrad): 1) środ,owisko wodne (doc. S. Wróbel), 2) Morze 
(prof. F. Pautsch), 3) Flora W·odna (doc. J. Siemińska), 4) Fauna wodna (doc. L. Szlau • 

er), 5) Ichtiobi·ologia (doc. P. Wolny), 6) Produktywność wód i bioenergetyka (p,rof. 
R. Z. K1ekowski), 7) Zanieczyszczenie wód (prof. J. Paluch), 8) Mikrobiologia wód 
(prof. J. Paluch), 9) HydDobi,ol-ogi,a leka,rska (doc. B. Czeczuga) oraz 10) Biochemia 
hydroibiontów (d·oc. B. Czeczuga). Z tezam·i komunikatów mogli zap·oznać się uczest-
• 
nicy Zjazdu dzięki wcześniejszemu wydana.u tomu streszczeń . 

• 

Na końc.owej sesji plenaTinej dokonano podsumowania obrad poszczególnych 
sekcji. Obrady sekcji ,,środowisk:o wodne'' podsumował d1oc. S. W.róbel. Przedsta
wiono 23· komunik,aty z zakresu fizyki i chemdi wód (w tym także wód interstycjal
nych) oraz chemizmu osadów dennych. Obserwuje się rozwój badań nad mikroele
mentami, .wolnymi ami,nokwasami i właściwościami enzymatycznymi osadów, na ra
zie jeszcze nie powiązanych z badaniami produ-kttywności. Odczuwa się brak mono
graficznego oprac,owania ·chemizmu jez,ior Polski. Należy dążyć do intensyfikacji ba-

• 

dań tes.tów biologicznych w wodach zanieczy·szczonych. W zakończeniu doc. Wróbel 
postu,lował potrzebę starań o dokonanie przekładu na język polski podręcznika ana
lityki chemicznej Goltermana. . 

Obrady sekcji ,,Morze'' podsumował piiof. F. Pautsch. Przedsta\vdono zaled,\1ie 
11 komunikató,v, co odzwierciedla nie najlepszą sytuację w zakresie biologicznych 
badań Bałtyku, które „ są rozproszone i nie skoordynowane. Do pozyty,v;nych akcen
tów obrad tej sekcji zaliczył przypomnienie akcji Międzyna:riodowego Roku Bałtyc
kiego oraz przedstawienie no,:vego prog,ra•mu badań oceanog·raficznych Morskiego In
stytu.tu Rybackiego. Duże nadzieje ,na · poprawę sytuacji ,v zakresie biologicznych 
badań Bałtyku wiązać można z utw.orzen,iem ,vydziału biologii na Univ\1ersytecie 
Gdańskim, ,v którego skład wejdzie Instytut Oceanografii. W zakończeniu prof. Pa• 

utsch ostnzegł przed stale ,vzuastającym zanieczyszczeniem vvód Bałtyl{U . 
• 

Obrady sekcja ,,Flora wodna'' podsumowała doc. J. Siemińska. Przedsta\viono 
33 komuni•katy z zakresu morfologii i SYiS1tematyki, fizjografii, ekologii, socjologii, fiz
jologii i paleobotaniki. W1ię~szość badań dotyczyła glonó,v, choć obseTwuje się ,,rzrost 
zai,nte~esowania roślinnością vvyższą. Pr~eważały badania jezior, a ,vyraźnie za mało 
badań dotyczy rzek. Pozytyw,nym momentem jest wzrost zaintereso\\7ania zbiorni
kami zapor-o:wJ7imi. W obliczu szybko postępujących zmian ~' rzekach Polski należy 
zintensyfikować . badania zbiorowisk glonów ,v tym typie ,vód. Należałoby ró\\rnież 

v.riększą uwagę Z\\~rócić na badania torfoM.risk. 
Obrady sekcji ,,Fauna wodna'' podsumo,vał doc. L. Szlauer. Przedsta,viono 44 ko

munikaty z zakresu faunistyki, biologii, fizjologii, rozmieszczenia i dynamiki licz,eb
ności oraz paleozoologii. Charakteryzując obszernie kierunki badań Ś\\riato,vych ,v za
kresie fau,ny wiodnej wskazał, że dominuje faunist~1ka (o aspekcie ekologicznym), 
przy czym bada się obiekty mało znane (np. psamm,on, fauna interstycjalna). Tenden
cje te dostrtZec można i w naszych badaniach. 

Obrady sekcji ,,Ichtiobiologia'' podsumo,x.1 ał doc. P. Wolny. P zedsta,\riono 54 
komunikaty (była to więc najliczniejsza sekcja Zjazdu). W porównaniu do pop:rtZed
niego Zjazdu obsen1..1uje się w2rost liczby opracov.1ań eksperymentalnych. Pozyty~,
nie trzeba ocenić \\ryraźną ko1npleksowość badań, czego wyrazem są: a) Ba 1dania nad 
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odżywianiem się ryb w warunkach eksperyme.ntu terenowego w jeziorze· Warniak 
(Instytut Rybactwa śródlądowego, Instytut Ekologii PAN, Zakład Hydrobiologii Uni

• \\rersytetu Wars,zawskiego); b) Badania ·ryb w sztucznie podg-rzewanych jeziorach 
konińskich (Instytut Rybactwa Sródlądowego - w ramach RWPG, przy współpracy 
sze1·egu placówek); c) Badania nad wpływem ryb roślinożernych na odżywianie się 

ka1'pia w stawach, uwzględniające analizę wszystkich poziomów troficznych (Zakład 
Gospodarki Stawowej IRS w Żabieńcu). Obserwuje się próby stosowania nowych 
technik badawczych (radioizotopy), nasilenie badań nad rozrodem ryb oraz badań 
fizjograficznych. W zak,ończeniu podkreślono zbieżność polskich badań z kierunkami 
dominującymi w nauce światowej, choć są i pewne opóźnienia (np. w dziedzinie· 
genetyki ryb). 

Obrady sekcji ,,Produktywność wód i bioenergetyka'' podsumował prof. R. Z. Kle-
1~0\vski. Przedstawiono 25 komunikatów. Referent podkreślił stymulujący wpłyv\T 

l\lJ:PB orarz przedstawił rys historyczny badań produkcyjnych w Polsce. Oma,viając 
obrady sekcji ,vskazał, że brak było prac syntetycznych (przedstawiono je uprzednio . 
na sympozjum !BP/UNESCO w Kazimierzu Dolnym); referowano wyniki aktualnie 
pro\~radzonych badań, m. in. nad produkcją pierwot•ną i wtórną jezior (Instytut 
Ekologii PAN) oraz nad bilansami energetycznymi gaitunków z różnych grup (Zakład 
H)rd!iobiologii Eksperymentalnej IBD im. Nenckiego PAN). W zak·ończeniu podkre
ślono, że produkcję organiczną w wodach należy zwiększać do rozs.ądnych granic; 
głó,\rinym źródłem białka zwierzęcego będą i w przyszłości morza, które już dziś 

dosta1·czają Polsce 7-krotnie większą biomasę ryb niż w,o.dy śródlądowe. 
Obrady sekcji ,,Zanieczyszczeruie wód'' podsumował prof. J. Paluch. Przedsta

,viono 34 komunikaty. Prze\vażały prace informujące o stanie czystości badanych 
,:vód, a następnie prace o organizmach w wodach o różnym st•opniu zanieczyszczenia 
01~az prace o toksyczności i jej \-\7 pły,,1ie na organizmy. Część prac dotyczyła techno
logii oc~yszczania ściekó,v. W zakończeniu referent postulował m. in. potrzebę zor
ganizo,vania sympozjum na temat procesów samooczyszczania i bila.nsów tleno\vych 
\!\ ćd zanieczyszczon)'Ch, głó\vnie jezior. 

W końcowej części sesji plenarnej podsumowano również obrady trzech bardzo 
nielicznych sekcji Zjazdu: prof. J. Paluch - sekcji ,,Mikrobiologia wód'' (6 komuni
kat6,- ), a doc. B. Czeczuga - sekcji ,,Hydrobiologia lekarska'' (5 komunikatóv:.,) oraz 
sekcji ,Biochemia hydrobiontó,v'' ( 4 komunikaty). Wydaje się, że ni_e jest celo\\re 
, )'l'" ó żnianie tego rodzaju sekcji, nie dających reprezentatywnego przeglądu badań 
\Ą; danej dziedzinie. 

Zjazd uchv:.ralił następujące wnioskd: 
1) Uczest•niC:}7 VIII Zjazdu Hyd:Dobiologó,v Polskich, który obrado,,rał p0d hasłem 

Cz,·sta , oda środo,\;iskiem życia'', są głęboko zaniepokojeni stale postępującym 
zanieczyszczenien1 naszych \\ród. W Zv\riązku z tym: 

a) Uczestnicy Zjazdu domagają się re\i\1izji norm zanieczyszczenia ,vód które 
111 ją obo,viązJT\i\ ać od 1971 r. Są one tak \\1ysokie, iż nie tylko nie zmniejszą obec
nego stopnia zanieczyszczenia, ale dopro,\radzą do jego wzrostu; 

b Uczestnicy Zjazdu opov. ·adają się za utrzymaniem, obok chemicznych, także· 
biologicznJrch krytexió,i\ oceny stopnia zanieczyszczenia \\ród; 

c) Uczestnicy Zjazdu postuluj ,ą wzmożenie kontroli stanu czystości wód Bałty-
u. szelkie prace z tego zakresu ,v·nny mieć prioil'"ytet w przyjmo,vaniu do druku 

1 

b. 111ogły spełniać rolę osto.·zeżeń o \\ zrastającym niebezpieczeńst\\1ie zanieczyszczenia; 
2) Uc.zestnic. r Zjazdu opo,1..riadają się za ut,~rorzeniem rezer,:\ratu na jeziorze Wi-

g!'· ba1'd2-0 inte1'esując n1 pod \\ zględe1n przyrodniczym, a nadto tr\i\1ale zapisanym 
\ l1ist01'ii hydrobiologii polskiej. Plany spiętrzenia wód ,v tJrm rejonie na,, et nie

z11· z11 go niosą ze sobą gi„oźbę nieod\\ racalnych zmian w samym jeziorze oraz 
lilt:, · · aacji u11ikalnych sucharó\\r ,,._., jego sąsiedzt\Ą ie; 

3) Ucze tnicy Zjazdu postulują wzno, ienie drukiem pamiętnikó,11 Bened)rkta 
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Dyb·owskiego, aby przybldżyć do społeczeńst,va pię.kną syl\\"etkę \\7ielkiego pat1·ioty 
• 

i humaimsty, współtwórcy limnologii i odkrywcy tajemniczej fauny Bajkału. 
~ W ra·mach Zja'zdu odbyło się Walne Zebranie Polskiego To\varzyst\\1a Hydrobio
_logicznego; na którym dok,on·an·o wyboru nowych władz. Skład Prezydium Za1,ządu 
Głównego przedstawia się ·obecnie następująco: · prof. P. Olsze,vski - pr~ezes doc. 
P. Wolny - wiceprezes; dr E. Pieczyńska - sekretatrz, dr. E. Grygierek - skar~bnik, 
dr A. Hillbricht-Ilkowska, pr.of. R. Z. Klekowsk,i, doc. Z. Mikulski i dr E. Pieczyń-

.. 
ski - członk1owie. · 

Zorga,nizowano też 3 in·teresujące wycieczki naukiovvo-turystyczne: do Biało\vieży 
(zwiedzanie zakładów naukowych, muzeum, pa1rku narodo\\"ego, rezer,vatu żubróv;,; 

i tarpanów), na jeziora augustowsko-suwa1skie (zwiedzanie ·rezer\vatu łabędzi na je
ziorze Kolno, rejs statkiem przez jeziora: Necko, Rospuda, Białe i Studzieniczne, 
zwiedzanie jezrlora Wigry) oraz nad jezi,oro Hańcza. Frekv\,.encja na vvycieczkach b)rła 
bardzo wysoka. Wydaje się, że za niał•o uwagi poś,vięcono nauko\vej stronie \\1y
cieczek 

Warto odnoto,vać, że o Zjeździe informował·o radLo, tele,vizja i prasa centralna; 
obszerne relacje z przebiegu obrad zamieszczała ,,Gazeta białostocka'' .. 

Na Zjeździe w Białymstoku zgłoszono sze·reg wnioskó\\' tyczących organizacji 
przyszłych zjazdów. Zarząd Główny PTH z pe\vnością szczegół0\\7 0 je 1·ozpat1„zy. Już 
teraz można jednak stwier,dzić, że koniecz.ne są takie zmian)', które by umożli,~1 iały 

szerszą dyskusję. Szkoda, że wobec małej liczby zgłoszeń trzeba było zrez)r gnovv ać 

z tzw. ekspozycji (dY1skusja zaintereso,vanych osób przy prezento\,,anych przez auto
ra wykresach, tabelach czy zdjęciach), interesującej i z pe,vnością efekt)'\~1nej fo1'my 
prezentowania prac. 

Ogrom,ny . ciężar organizacji Zjazdu spoc~y,,1 ał na szczupłym gr·onie czło nk ,ó\v 

Oddziału PTH ,v Białymstoku, skupionym v_, okół kier0\\1anego przez doc. Czeczugę 
• 

Zakładu Biologii Akademił Medycznej. Za ,vzoro,ve przeprowadzenie tej t1~udnej 
imprezy i st\vorzenie miłej atmosfery należą się im \Vszystkim nasze go1„ące podzię-
ko\vaniia. 

• 
E. Pi eczy ński 

• 

http:koniecz.ne

